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Laagdrempelige expertise- en dienstverleningscentra  -  Stopzetting

De ondersteuning van de laagdrempelige expertise- en dienstverleningscentra (LED’s) 
liep op het einde van 2016 af en in overleg met de Vlaamse Hogescholenraad (VLHORA) 
werd beslist deze ondersteuning niet te verlengen. 

In juli 2017 werd een studie afgerond die inzichten oplevert omtrent hoe hogescholen en
kmo’s/socialprofitorganisaties betere kennispartners kunnen zijn voor elkaar.

1. Op basis van welke bevinden besloot de minister samen met de VLHORA om de 
LED’s niet te verlengen? 

2. Zijn er op basis van bovenvermelde studie alternatieven uit de bus gekomen om de 
wegvallende werkingen van de LED’s (beperkt) op te vangen?



PHILIPPE MUYTERS
VLAAMS MINISTER VAN WERK, ECONOMIE, INNOVATIE EN SPORT

ANTWOORD 
op vraag nr. 125 van 30 november 2017
van BART VAN MALDEREN

1. De LED werking werd in het laatste jaar gefinancierd met EFRO middelen. Dit 
financieringskanaal werd als complex ervaren. De LED’ s zijn lokaal gestart (W-
Vlaanderen) en na succes uitgebreid naar Vlaanderen. Het was een leerrijke ervaring 
voor alle partijen maar niet ideaal om als zodanig verder te zetten. Belangrijkste 
minpunt was dat slechts een beperkt deel van de expertise binnen de hogescholen via 
de LED’s aan bod kwam.

2. In de studie werd dieper ingegaan op de elementen van een interne strategie voor de 
hogescholen inzake dienstverlening: de interne organisatie versterken, het 
dienstenaanbod beter profileren en de zichtbaarheid van het aanbod versterken. Het 
beleid kan de realisatie van die strategie ondersteunen. De hogescholen ontvangen 
structurele financiering voor hun drie taken, het merendeel van die financiering gaat 
naar de onderwijsfunctie. Via de PWO-middelen is er een apart pakket voorzien voor 
de onderzoekstaken, maar er is geen geoormerkte financiering voor de 
dienstverlening. Er wordt een vorm van structurele financiering voor de interne 
capaciteit voor dienstverlening van de hogescholen voorgesteld, evenals het toelaten 
van meer flexibiliteit in het gebruik van de PWO middelen om verschillende vormen 
van wisselwerking met de bedrijven te versterken.

Vlhora zal op basis van de studie samen met de hogescholen een beleidsvoorstel 
uitwerken. Vertrekkende hiervan kan onderzocht worden of een vorm van financiering 
voor de dienstverleningstaken zinvol is en hoe die er kan uitzien. Een aanbeveling 
van de studie was om meer flexibiliteit toe te laten in de aanwending van PWO 
middelen. Hier blijkt zich binnen het reglementair kader alvast geen probleem te 
stellen.  


